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V obci probíhá každoroční kontrola stromů 
v zastavěné části obce. Posuzuje se zdravotní 
stav stromů, vitalita, potřebná údržba, prořezáv-
ky apod. Někdy je stav vyhodnocen jako hraniční 
a je navržena významná redukce koruny s pro-
gnózou odstranění v blízké budoucnosti, nebo 
kácení okamžité.

Bývává to těžké rozhodování, zvláště pokud se 
jedná o výrazný strom. Ovšem když se nachází 
třeba v bezprostřední blízkosti dětského hřiště, 
je rozhodnutí jasné. Tohle byl i případ velké vr‑
by na hřišti u hasičky. Svým vzrůstem poněkud 
utlačovala pod ní se krčící javor a ořech, které teď 
jistě využijí volného prostoru a zaujmou její do‑
minantní pozici.

Trochu podobný osud měly i břízy u fotbalové‑
ho hřiště. Již delší dobu byla při každé prohlídce 
konstatována zvětšující se lámavost větví. Druhým 
důvodem k odstranění byla i snaha o zvýšení bez‑
pečnosti při přecházení komunikace k fotbalovému 

hřišti. Stálým připomínkám a podnětům ohledně 
této situace jsme byli opakovaně vystavováni i ze 
strany Policie ČR. Rozhodli jsme se tedy zbudovat 
nový vchod na rovnější části silnice a přístupový 
chodník do areálu. Jako náhrada za pokácené stro‑
my bylo již v pozdním podzimu vysazeno devět 
stromů druhu Prunus serrulata Amanogawa (tře‑
šeň pilovitá, okrasná třešeň, sakura) v zavětvené 
variantě. Tyto stromy dorůstají do cca 6 metrů 
a koruna má šířku nejvíce 1,5 m. Na jaře na sebe 
upozorní výraznými bílo růžovými květy.

V současné době se zpracovává návrh projektu na 
rozsáhlejší výsadbu na konci ulice U Vápenice. Mě‑
lo by se jednat o ovocné stromy, především švestky, 
jabloně apod. Druhá část tohoto záměru se ode‑
hraje na pozemcích za obcí směrem k Vranovu, 
na Pěšině. Zde by mělo jít o starší odrůdy jabloní. 

V letošním roce také plánujeme přiměřenou re‑
dukci korun hlohů na náměstí, aby se zlepšila je‑
jich vitalita. 
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Umělecká díla mají nepřebernou škálu podob 
a tvorbě jedné z nich, malbám a objektům se sa-
krální tematikou, se věnuje lelekovický občan, 
pan Milivoj Husák. Požádali jsme ho o krátké 
přiblížení výtvarna, kterému se věnuje pěkných 
pár desítek let, vlastně více než půlstoletí.

Vaši rodiče byli umělci? Kdy bylo jasné, že bu-
dete výtvarník?
„Mí rodiče umělci nebyli, ale já měl jasno snad odjak‑
živa. Zhruba od 10 let jsem chodil na lekce k profe‑
soru Robertu Hliněnskému a Petru Skácelovi, bratru 
básníka Jana Skácela, do Základní umělecké školy na 
Francouzské ulici. V začátcích jsem často překreslo‑
val knižní ilustrace a dobarvoval je, což bylo zábavné 
a užitečné pro rozvoj výtvarných dovedností.

Postupně jsem se i přes vlastní ilustrování knih, 
bylo to 30–40 titulů, dostal ke svému největšímu 
zájmu, a tím je malba v architektuře.“

Kde jsou například Vaše práce umístěny?
„Vytvářím menší i větší sakrální interiéry, oltářní 
obrazy, křížové cesty a nejvíc mě baví, když mohu 

zkoncipovat celý prostor, všechno jeho vybavení, 
vč. nábytku. Což jsem měl příležitost například 
v kapli komunity Tovaryšstva Ježíšova v Brně, kte‑
rá je netradičně umístěna v půdních prostorách. 
Něčím úplně jiným, ale také interiérovým, jsou 
návrhy varhan např. pro boční kapli kostela Panny 
Marie Sněžné v Praze, další pro kostel v severomo‑
ravských Darkovicích.“

V loňském roce jste se několik měsíců věnoval 
velkému obrazu, na který v domácím ateliéru 
nebylo místo, a pracoval jste na něm v leleko-
vické hasičce.
„Ano, byl to výborný nápad starosty a já tak ne‑
musel hledat a pronajímat vhodný prostor napří‑
klad v Brně a dojíždět tam. Jde o akrylový obraz 
na překližce o rozměru výška 3,5 × šířka 2,3 metru, 
je zezadu vyztužen rastrem z latí a jeho hmotnost 
odhaduji tak na metrák. Objednatelem byl Řád 
bosých karmelitek, který rekonstruuje klášterní 
areál v Drastech u Prahy. V něm vyrostl nový kostel 
sv. Terezie z Avily a já pro něj maloval tento velký 
oltářní obraz se ztvárněním vidění sv. Terezie.“

Nástěnné malby jako součást architektury jsou 
Vaše oblíbené výzvy. Kde se v Brně můžeme se-
známit s touto kapitolou Vaší tvorby?
„Například na budově Divadla Na provázku je 
Anděl a komediant anebo třeba v kostele Panny 
Marie Pomocnice křesťanů v Žabovřeskách, kde 
je oltářní malba. Patří sem také přibližně 15 slu‑
nečních hodin.“

Jaké používáte techniky?
„Maluji akrylem na papír, plátno, sololit, překliž‑
ku a rád používám ne ‑výtvarné materiály, jako 
např. uhelný prach, popel, písek. Kromě toho 
navrhuji exteriérové objekty z kamene – poutní, 
křížové cesty, nebo nevšední pojetí hrobů. Možná 
znáte Cestu hrdelního práva v Tišnově, poutní ces‑
tu na Velehradě nebo určitě Sedmiradostnou cestu 
z České přes Lelekovice na Vranov.“

Kromě této poutní cesty máme v naší obci ještě 
některé další Vaše práce?
„Při vjezdu do Lelekovic od Brna je v kopečku po 
pravé straně kříž, jak já říkám pod Čuprovými a pak 

Rozhovor

DÁVÁ SVĚTU KRÁSNO Eva Peterková

Kostel Žabovřesky

Kaple komunity Tovaryšstva Ježíšova.
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jsem se podílel spolu s panem Křivinkou na návrhu 
podstavce pro sošku sv. Floriána u hasičky.“

Které dílo jste prodal nejdál?
„Nachází se v Liberci v kapli Domu přijetí u fran‑
tiškánů a je to obraz se svatostánkem.“

Máte k některému z Vašich děl nejsilnější vztah?
„Je to asi kaple u jezuitů v Brně, to je ten už dříve 
zmíněný půdní prostor, kde jsem měl při realizaci 
úplnou svobodu.“

Jak se stalo, že ve své tvorbě naprosto jedno-
značně inklinujete k duchovním, sakrálním 
tématům?
„Je to zejména proto, že umění nabízí cestu, jak 
vyjadřovat krásu stvoření, otázky smyslu života 
a sdílet to s ostatními lidmi, pro které to dělám.“

Poetická je Vaše tvorba, poetická je i odpověď na 
poslední otázku. Děkujeme za velmi příjemné 
posezení u tématu Vaší krásné práce a přejeme 
další výzvy k rozšíření Vaší krásné tvorby. 

Rozhovor

Kostel sv. Terezie z Avily, foto: Jakub Šerých ČaV

Zastavení Sedmiradostné cesty Krypta Svatého Jakuba, Brno
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Událo se

V podvečer 26. prosince na Štěpána u lelekovické‑
ho kostela tradičně zněly koledy. Díky Přikrylo‑
vým a jejich přátelům jsme si měli možnost spo‑
lečně zazpívat nebo se jenom zaposlouchat do 
krásných českých koled. Teplý punč přišel návštěv‑
níkům po západu slunce velice vhod. 

KOLEDOVÁNÍ U KOSTELA 

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 
Letošní Tříkrálová sbírka je za námi a já bych Vás 
ráda informovala o výsledku koledování. V Lele‑
kovicích laskaví dárci do 14 zapečetěných kasiček 
na pomoc lidem v nouzi věnovali 107 269 korun. 
Celkem v Brně do 569 zapečetěných kasiček při‑
spěli lidé částkou 3 622 465 korun. V Brně pomů‑
že 25. ročník sbírky s rekonstrukcí budov charit‑
ních služeb, kde nachází podporu lidé bez domova. 
Kvalitní zázemí pomáhá lidem najít cestu zpět 
k důstojnému životu. Získané finance podpoří 
i klienty při zvládání náročné životní situace – re‑
kvalifikace, péče o děti a zajištění jejich volnoča‑
sových aktivit. Děkujeme! 

Za Diecézní charitu Brno
Zuzana Horáková
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Událo se

Konec vánočního období bývá u nás v Leleko‑
vicích spojen s  Vánočním koncertem sboru 
Magnificat v místním kostele. Letos v neděli 

5. ledna pod vedením paní Kateřiny Pospíšilové 
zazněla Vánoční mše Missa super Adama Mich‑
ny z Otradovic. 

VÁNOČNÍ KONCERT

Letošní lelekovičtí koledníci
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Základní škola a mateřská škola Lelekovice

Vánoční koncert

Dne 16. 12. všechny třídy naší školy navštívily v sá‑
le nad Hruškou vánoční koncert žáků pana učitele 
Pavla Vydry. Žáci si mohli prohlédnout žesťové ná‑
stroje – trubku, či lesní roh. Poté si poslechli zná‑
mé vánoční skladby z filmů i pohádek. Děti měly 
možnost hádat, o jaké skladby se jedná. Na závěr 
jsme si společně zazpívali vánoční koledy. Koncert 
byl vydařený a moc se nám líbil.

Planetárium
Jako vánoční dárek jsme těsně před prázdninami na‑
vštívili program pro školáky Cesta sluneční sousta‑
vou. Vše, co jsme doposud znali z učebnic a obráz‑
ků, jsme mohli zažít jako virtuální cestovatelé mezi 
planetami. Rozdílné podmínky na planetách nás 
utvrdily, že život na Zemi je úžasný a také vzácný.

Etické dílny
Na naší škole probíhají každoroční programy Etic‑
kých dílen. Jde o certifikované programy primární 
prevence, které nabízí Hope4kids, z. s. Programy 
zábavnou formou pomáhají budovat charakter 
dětí a předcházet jejich rizikovému chování. Zá‑
roveň splňují zásady efektivní prevence. Programy 
jsou interaktivní, využívá se v nich pestrá škála 

didaktických metod jako je hraní rolí, diskuse, 
skupinové aktivity a hry podporující komunikaci, 
spolupráci a kreativitu. Každá třída na naší škole si 
z široké nabídky programů vybrala program, který 
je pro ni nejvhodnější. Druhé třídy si např. vybra‑
ly program Buďme kamarádi, při kterém si děti 
osvojují důležité principy dobrého kamarádství 
a prakticky je aplikují. Učí se reagovat na chování 
vedoucí k šikaně, projevit své emoce a potřeby, 
vcítit se do emocí druhých.

Lyžařský pobyt žáků naší školy
I přes již dlouhodobý trend mírných zim, které 
neoplývají nadbytkem sněhu, se nám načasování 
lyžařského pobytu podařilo vtěsnat do období 
s relativně dobře připraveným povrchem sjezdo‑
vých tratí. A tak opět po roce malí lyžaři z naší 
školy rozvířili sníh na sjezdovkách v Hynčicích 
pod Sušinou. Inverzní počasí s kulisou okolních 
vrcholů zalitých sluncem střídaly mlhavé dny 
s malou viditelností. Ale v partě kamarádů se 
i občasná nepřízeň počasí zvládá vždy lépe. Po 
čtyřech dnech intenzivního lyžování byl u všech 
patrný výrazný posun v jejich lyžařských doved‑
nostech. A protože doprovodný večerní program 
také nebyl úplně „válecí“, odváželi si všichni kro‑
mě zážitků i pořádnou porci zdravé únavy.

CO SE DĚJE NEJEN ZA DVEŘMI NAŠÍ ZÁKLADKY Kolektiv ZŠ
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Základní škola a mateřská škola Lelekovice

Vernisáž

Poslední středu v lednu se děti z Výtvarného krouž‑
ku zúčastnily vernisáže v knihovně v Lelekovicích. 
Namalovaly obrázky v rámci soutěže Jižní Morava 

čte na téma: Hudba mého srdce. Nechybělo čtení, 
povídání, malování a drobné pohoštění. Obrázky si 
můžete přijít prohlédnout v otevírací době knihov‑
ny a zároveň hlasovat pro nejzdařilejší z nich.

Zápis budoucích prvňáčků
Základní škola Lelekovice vyhlašuje zápis pro 
školní rok 2025/2026. Přijít k zápisu můžete 
3. dubna v čase 13:30‑17:00 hod. Sledujte stránky 
školy, od 1. března budou vyvěšeny podrobnější 
informace. 



8

Základní škola a mateřská škola Lelekovice

Zapojení našich předškoláků 
do soutěže

Naši předškoláci se s nadšením zapojili do výtvar‑
né soutěže, kterou pořádala firma Montík. Úkolem 
bylo vytvořit maskota této společnosti – robůtka 
Montíka. Pod vedením paní učitelky Simony Ha‑
vlíčkové děti přivedly Montíka k životu originální 
formou – vytvořily ho jako krabicový kostým. O ví‑
tězi soutěže rozhodova‑
lo lajkování fotografií na 
sociální síti Facebook. 
Ačkoliv naši předškoláci 
nezískali nejvíce hlasů, 
štěstí se na ně usmálo 
v losování! Díky tomu 
si mohli odnést krásnou 
výhru – poukaz na ná‑
kup dřevěných hraček, 
které obohatí vybavení 
naší mateřské školy. Ra‑
dost z výhry jsme si spo‑
lečně užili sladkou teč‑
kou – dortem s motivem 
Montíka, který byl nejen 
krásný, ale také výborný.

Velké poděkování patří všem, kteří naše malé sou‑
těžící podpořili svými hlasy. Vaše podpora pro nás 
mnoho znamená a jsme za ni rádi.

Děkujeme a těšíme se na další společné výzvy!

Den otevřených dveří
Jako každoročně se i letos můžete přijít podívat do 
naší MŠ na den otevřených dveří, a to v úterý 
8. dubna 2025 od 10 do 11:30 dopoledne. 

DDEENN  OOTTEEVVŘŘEENNÝÝCCHH  DDVVEEŘŘÍÍ  VV  MMAATTEEŘŘSSKKÉÉ  
ŠŠKKOOLLEE  LLEELLEEKKOOVVIICCEE

Chystáte se letos k zápisu do mateřské školy a 
zajímá Vás, jaká je a na co se v ní můžou Vaše děti 
těšit? Tak právě pro Vás je připravena možnost 
se  k nám  do  mateřské  školy  přijít  podívat, 
prohlédnout si její prostory i zahradu, nahlédnout 
do vzdělávacího programu a zeptat se na vše, co 
Vás zajímá.

V úútteerrýý   88..   dduubbnnaa  22002255 se  naše  dveře  otevřou 
všem zájemcům, a to vv  ččaassee  oodd  1100::0000  ddoo  1111::3300  hhoodd..  
Těšíme se na Vás ��

KK  ddiissppoozziiccii  bbuuddoouu  ttaakkéé  ffoorrmmuulláářřee  kk  zzááppiissuu  nnaa  šškkoollnníí  
rrookk  22002255//22002266..  

MATEŘSKÁ ŠKOLA Kolektiv MŠ
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Oficiálně

Nový traktor
Těsně před koncem roku jsme využili výhodné na‑
bídky a za 435 tis. Kč zakoupili předváděcí traktor 
sekačku Seco. Je to ta stejná, jaká je na fotbalovém 
hřišti. Navíc má úpravu pro silniční provoz, závěs‑
né zařízení na tahání vozíku, velmi výhodný pro 

zpracování posečené trávy, nebo sebraného listí je 
vysokovýklop sběrného koše. Součástí je i radlice 
pro odklízení sněhu. Mimo tento stroj máme ve 
vozovém parku traktor Yukon, Kioti a skutečný 
nezmar – malou traktor sekačku John Deer a sva‑
hovou sekačku Sherpa.

Výstavba mokřadu
Možná jste si při vycházkách nebo kondičních vý‑
bězích všimli, že na Tišnovce se naplno rozjela stav‑
ba mokřadu. V zimních měsících probíhají zemní 
práce. Vyhloubení tůní, stavba kamenné rovnaniny 

a modelování valu. Trochu jsme se obávali, zda se 
pod letitými hromadami, které byly porostlé nále‑
tovými dřevinami, nebude ukrývat nějaký odpad. 
Naštěstí všechno byla poměrně slušná ornice. Ná‑
sledovat budou sadové úpravy a instalace mobiliá‑
ře. Do května by vše mělo být hotové.

Revitalizace dvora OÚ  
a přístavba výtahu

V jarních měsících začne revitalizace dvora obecní‑
ho úřadu a přístavba výtahu. Podrobněji byla tato 
akce představena v minulém zpravodaji.

Ve výběrovém řízení na tuto stavbu nejvý‑
hodnější cenu nabídla firma PSVS – STRUK‑
TURE, s.  r. o. Celkem budou náklady ve výši 
8.447.384,75 Kč bez DPH. Po dobu stavby bu‑
de samozřejmě zachován přístup na úřad, poštu 
i do knihovny. Poměrně ztížené bude parkování 
u obecního úřadu v průběhu realizace. Po dokon‑
čení stavby, a tím i průchodu ze dvora úřadu na 
hřiště u hasičky, bude možné využívat i parkoviště 
na místě bývalého ekodvora. Odtud je to na poštu 
či úřad doslova pár kroků. Výsledkem bude kvalitní 
veřejný prostor, bezpečný a bezbariérový vstup do 
objektu obecního úřadu.

Most přes železnici
O zhotoviteli opravy mostu přes železnici stále 
není rozhodnuto. Není jasné, zda bude vybrán pů‑
vodní vítěz výběrového řízení, nebo bude vypsána 
nová soutěž.

OBEC TELEGRAFICKY Aleš Mikauš, starosta

Budování mokřadu na Tišnovce
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Oficiálně

Odpadové hospodářství –  
jak si stojíme

Každý rok vyplňujeme hlášení o odpadech a při 
té příležitosti je dobré trochu bilancovat. Celkově 
nás odpady stojí značné prostředky. Suma, kterou 
získáme výběrem poplatku za likvidaci poplatku, 
který platí občané s trvalým pobytem v obci, zda‑
leka nepokrývá všechny náklady. Částka, kterou 
je potřeba přidat, se pohybuje kolem jednoho 
milionu korun. Množství odpadu zůstává vícemé‑
ně na stejné úrovni jako v předcházejících letech. 

Potěšitelné je, že jsme vytřídili o víc než pět tun 
plastových odpadů v íce oproti  roku 2023  
(2024 – 35,07 t, 2023 – 30,77 t). Horší je to se 
směsným komunálním odpadem, kterého bylo 
v roce 2024 364,1 t a v roce 2023 334,0 t. Zde je 
ale příčina zřejmá. Navyšující se počet obyvatel 
a domů. V letošním roce nám končí smlouva se 
současnou svozovou firmou a zřejmě někdy v lé‑
tě zahájíme výběrové řízení na nového dodavate‑
le této služby. Uvidíme jak se tato skutečnost, 
spolu se zamýšleným zálohováním PET lahví, 
promítne do ceny a množství odpadu. 

železo papír sklo plasty biodopad SKO objemný o.
2024 17,08 41,96 32,94 35,07 213,39 364,1 37,3
2023 13,5 41,27 33,13 30,77 220,68 334,0 25,26

INFORMACE Z ÚŘADU 
Platba stočného
Připomínáme, že splatnost faktur za stočné 
II. pol. 2024 dle směrných čísel, byla 28. 2. 2025.

Čištění komunikací
Čištění komunikací je v letošním roce naplánová‑
no na 18. – 21. 3. včetně průtahu obcí. Jednotlivé 
etapy budou vyvěšeny na nástěnce, webu a hlášeny 
rozhlasem. 

Množství vytříděného odpadu v tunách

21. jednání zastupitelstva – 18. 12. 2024
Zastupitelé mimo jiné schválili:

 ● Návrh rozpočtu na rok 2025. Podrobně byl ná‑
vrh rozpočtu popsán v minulém čísle zpravoda‑
je. Zastupitelstvo obce schválilo – příjmy ve výši 
52.687.000 Kč, výdaje ve výši 50.510.000 Kč, 
financování rozpočtu  – přebytek rozpočtu 
2.177.000, splátka úvěru 2.029.000 Kč.

 ● Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 
2026–2027. V roce 2026 je jako největší investič‑
ní výdaj naplánována přestavba RD 308 na soci‑
ální bydlení a oprava první části ulice Zahumení, 
v roce 2027 je to pak dokončení sociálních bytů 
a oprava druhé části ulice Zahumení.

 ● Schválený rozpočet i střednědobý výhled roz‑
počtu je zveřejněn na internetových stránkách 
samosprávy a je k dispozici v listinné podobě 
k nahlédnutí na obecním úřadě.

 ● Rozpočet a výhled příspěvkové organizace Zá‑
kladní a mateřská škola Lelekovice. Rozpočet PO 

pro rok 2025 je schválen jako vyrovnaný ve výši 
28.560.000,00 Kč na příjmové i výdajové straně. 
V této částce je na příjmové straně zahrnut i pří‑
spěvek zřizovatele, tedy obce Lelekovice, ve výši 
2.550.000,00 Kč.

 ● Energetickou politiku obce. V současné době 
probíhá zhotovení Energetického managementu 
obce. Energetická politika, kterou obec Lelekovi‑
ce přijímá v rámci implementace systému energe‑
tického managementu, je klíčovým strategickým 
dokumentem pro oblast hospodaření s energií 
a poskytuje rámec pro provádění a rozvoj energe‑
tického managementu v dlouhodobém časovém 
horizontu. Jde o vrcholný strategický dokument, 
který vymezuje směry očekávaného stavu. Není 
vystavěn na analytických základech. Neobsahuje 
implementační plán, není spojen s rozpočtem.

 ● Dar základní škole pana Jaroslava Zděnka – část 
výtěžku z prodejní výstavy obrazů a to ve výši 
41.000 Kč.

Z  JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
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22. jednání zastupitelstva – 27. 1. 2025
Zastupitelé schválili:

 ● Dodavatele stavby Revitalizace dvora a přístavba 
výtahu OÚ, která byla podrobněji představena 
v minulém čísle zpravodaje. Ve výběrovém řízení 
na provedení Revitalizace dvora OÚ a přístavby 
výtahu jsme obdrželi tři nabídky. Zájem o zho‑
tovení této stavby projevily firmy: VS ‑build, 
s.r.o s cenou 8.784.322,45 Kč bez DPH, VÝTAHY 
BRNO s.r.o s cenou 8.495.000,00 Kč bez DPH 
a PSVS ‑STRUKTURE, s. r. o. za 8.447.384,75 Kč 
bez DPH. Hodnotily se dva parametry. Cena s vá‑
hou 80 % a doba zhotovení s váhou 20 %. Zastupi‑
telstvo obce Lelekovice schválilo jako dodavatele 
firmu PSVS ‑STRUKTURE, s. r. o., za celkovou 
cenu 10.221.335,55 Kč s DPH.

 ● Dodatek s firmou AVE zajišťující komplexní 
služby v odpadovém hospodářství o navýšení 

celkové ceny za služby o 2,4 % dle inflační dolož‑
ky a navýšení ceny za svoz komunálního odpadu 
vzhledem k nárůstu počtu občanů v obci.

 ● Žádost o dotaci z titulu Podpora jednotek sborů 
dobrovolných hasičů obcí Jihomoravského kraje 
pro rok 2025 na vybavení a výstroj.

 ● Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotací míst‑
ním spolkům. 80.000 Kč bude poskytnuto AC 
Lelekovice na materiální sportovní vybavení mlá‑
dežnických družstev a na náklady spojené s celo‑
roční sportovní činností dětí a mládeže, TJ Sokol 
Lelekovice na částečnou úhradu nákladů za spo‑
třebované energie, SDH Lelekovice na činnost 
mladých hasičů a spolku KuLe na pořádání Vác‑
lavských hodů. 40.000 Kč obdrží Junák – český 
skaut na svou činnost. 30.000 Kč poputuje svaz‑
ku obcí Ponávka. 

Se změnou zimního času na letní, která pro-
běhne v noci z 29. na 30. března 2025, se znovu 
prodlužuje odpolední otvírací doba ekodvora do 
18 hodin.

Letní otvírací doba tedy bude:
PO, PÁ, SO: 8:00–13:00 
ÚT, ST, ČT: 14:00–18:00

Kontejner na stavební odpad
Od 1. 4. bude přistaven kontejner na stavební odpad.

Při větším množství nábytku si, prosím, dopře‑
du telefonicky zjistěte, zda je v kontejneru místo. 
Tel.: 702 049 395

Nebezpečný odpad
Sběr nebezpečného odpadu proběhne v sobotu 
15. 3. 2025 v době od 8 do 12 hodin.

Štěpkování
Možnost poštěpkování větví je možné předem do‑
mluvit na OÚ. Tel.: 724 347 469

Do kontejneru na zeleň lze ukládat větve max 
do průměru 5 cm a délky 50 cm.

Neodebíráme!
 ● Odpad typu asfalt, azbest a výrobky z něj si mu‑
sí každý občan zlikvidovat sám na vlastní náklady, 
např. ve firmě ASTV v Líšni.

 ● Osobní pneu není možné ukládat v ekodvoře. 
Zpětný odběr pneu zajišťují pneuservisy. Pro 
Lelekovice je nejbližší v České – AUTO ‑PNEU 
SERVIS, Česká 90, pan Novotný.

Důležité
 ● Žluté pytle s plasty, prosím, zavazovat, usnadní 
to manipulaci (nemusí se pak sbírat po obci roz‑
sypaný obsah z otevřeného pytle).

 ● Psí “dárečky” nepatří do kontejneru na zeleň.
 ● Zajímavé informace o likvidaci odpadu si může‑
te přečíst na internetovém odkazu www.samo‑
sebou.cz

EKODVŮR Irena Wolfová
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Rádi bychom sestavili obecní KALENDÁŘ 2026 
z historických fotografií.

Starší fotografie se určitě najdou v archivech 
úřadu. Ale některé z nich už jsou okoukané, byly 
použity ve zpravodaji nebo jsou v knihách o Lele‑
kovicích.

Chtěli bychom tedy požádat širokou veřejnost 
o zapůjčení fotografií zachycujících život v Leleko‑
vicích v období od vzniku fotografie, řekněme do 
konce 20. století.

Jde nám o fotografie zachycující obecní či jinak 
významné budovy, zákoutí, dávno zmizelé domy či 
přírodní krásy. Obrázky zachycující spolkový život, 
historické milníky apod.

Prosíme o doručení na obecní úřad, a to nejpozději 
do konce září 2025.

Vyberte ty nejkvalitnější fotografie z vašeho domá‑
cího archivu.

Označení fotografií bude neméně důležité. Mělo 
by obsahovat:

 ● Rok nebo přibližné období vzniku.
 ● Událost nebo stavbu, místo, situaci, která je na 
fotografii zachycena.

 ● Pokud je znám autor, tak i jméno autora.
 ● A taky komu fotografie patří, abyste si je mohli 
následně vyzvednout.

Děkujeme za spolupráci a těšíme se na krásné ob‑
rázky.

Poskytnutím fotografií souhlasíte s jejich případ‑
ným otištěním v kalendáři či jiných materiálech 
obce, použitím ve zpravodaji nebo na webu obce 
a taktéž s uložením do obecní kroniky. 

FOTOKALENDÁŘ 2026 

OCENĚNÝ ZPRAVODAJ Jarmila Gladišová

Rádi bychom se s Vámi podělili o radost, kterou 
nám udělalo ocenění Radniční listy roku 2024.

Obecní zpravodaje hodnotí spolek KVALI‑
KOM, který na svém webu, www.kvalikom.cz, 
píše: České obce jsou v mnoha ohledech celosvě‑
tovým unikátem v kvalitě tištěných periodik. My 

hledáme ty nejlepší z nich, a to na okresní, krajské 
i celonárodní úrovni.

Lelekovický zpravodaj se v loňském roce me‑
zi obcemi do 2 tisíc obyvatel umístil na 4. místě 
v okresním kole, 9. místě v krajském kole a na 
celkově 25. místě z 102 hodnocených v kole ce‑
lostátním.

Část textu, která nás potěšila:
Obec Lelekovice vydává zpravodaj, který si 
dlouhodobě udržuje nadprůměrnou kvalitu. 
Oceňujeme na něm osobité zpracování, kvalitní 
texty, praktické informace a originalitu. Periodi‑
kum informačně pokrývá nejen aktivitu úřadu 
včetně důležitých rozhodnutí (územní rozvoj, 
finance, přijatá usnesení atd.), pokrývá místní 
společenský, kulturní a sportovní život, záro‑
veň zpravodaj neopomíná pohledy do historie, 
obecnou osvětu, praktické informace a přehle‑
dy. Zpravodaj tak nemá jen zábavní funkci, ale 
přináší především té části obyvatel, která nemá 
tak intenzivní vztah k internetu nebo sociálním 
sítím, potřebný přehled o všem důležitém, pří‑
padně o nadcházejících akcích.

Poděkování patří taktéž grafickému studiu a tiskár‑
ně CCB, spol. s r.o. 
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Obecní knihovna

Co se děje v knihovně

Jsme za polovinou třetího ročníku čtenářské hry 
pro děti “Lovci perel”. Některé šňůrky perel už jsou 
opravdu dlouhé. Vypadá to, že v tomto ročníku 
padnou rekordy! Probíhají také dopolední progra‑
my pro školní třídy. Knihovnu postupně navštíví 
všechny třídy – od mateřské školy až po pátou třídu.

Průběžně nakupujeme nové knihy. Přivezen byl 
také nový soubor knih z výměnného fondu. Tedy 
je opět z čeho vybírat. A co nás čeká dál?

Knižní hádanky
Pro pravidelné návštěvníky knihovny, a nejen pro 
ně, je na oslavu března, měsíce čtenářů, připrave‑
na opět soutěž Knižní hádanky. Každý všední den 
v březnu bude na Facebooku knihovny zveřejně‑
na nová hádanka. Hádanky budou i na webových 
stránkách knihovny a budou také dostupné přímo 

v knihovně. Pro nejlepší luštitele hádanek a rébusů 
jsou připraveny knižní ceny. Odpovědi na soutěžní 
otázky je možné posílat průběžně nebo naráz na 
konci soutěže, nejpozději však do 4. 4. 2025.

Knižní bazar
Po celý březen bude v provozní době knihovny 
probíhat knižní bazar. Zde můžete výhodně na‑
koupit zajímavé tituly či nabídnout vlastní knihy 
k prodeji. Své knihy prosím označte vaším jménem 
a požadovanou částkou.

Zelená knihovna
Od poloviny dubna se knihovna opět zazelená. 
Knižní bazar vystřídá výměnná burza rostlinek, 
sazeniček, řízků a oddenků. Přinést můžete i jiné 
přebytky, květináčky, zbytek substrátu, či jiné men‑
ší zahradnické pomůcky, pro které už nemáte vyu‑
žití. Z prostorových důvodů prosím nenoste velké 
rostliny a předměty. 

OBECNÍ KNIHOVNA Lenka Štrosová, knihovnice
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Akce a dění v obci

Dětský karneval

Zveme Vás v sobotu 8. 3. 2025 od 15 hod. do so‑
kolovny v Lelekovicích na Dětský karneval. Vstup‑
né: masky 40 Kč ostatní 50 Kč.

LeleDiv 2025
Srdečně zveme na 7. ročník divadelního festivalu 
LeleDiv, který proběhne dne 22. 3. 2025 v soko‑
lovně v Lelekovicích. Podrobné informace na stra‑
ně 16 v příspěvku Sokola.

Zápis budoucích prvňáčků

Základní škola Lelekovice vyhlašuje zápis do 1. tří‑
dy pro školní rok 2025/2026. Přijít k zápisu můžete 
3. dubna v čase 13:30–17:00 hod. Sledujte strán‑
ky školy, od 1. března budou vyvěšeny podrobnější 
informace.

Den otevřených dveří v MŠ
V úterý 8. dubna 2025 mohou všichni zájemci 
o zápis do mateřské školy přijít na návštěvu naší 
školky, a to v čase od 10:00 do 11:30 hod. Těšíme 
se na Vás.

K dispozici budou také formuláře k zápisu na 
školní rok 2025/2026.

Skautský blešák
V sobotu 12. dubna 2025 v odpoledních hodi‑
nách se uskuteční v sále nad samoobsluhou tra‑
diční skautský blešák, tentokrát v netradičním 
jarním termínu. 

Bližší informace budou včas oznámeny.

AKCE A DĚNÍ V OBCI 

KALENDÁRIUM

8. 3. Dětský karneval
22. 3. LeleDiv
3. 4. Zápis v ZŠ
8. 4. Den otevřených dveří v MŠ
12. 4. Blešák skauti
27. 4. Letní biatlon
30. 4. Pálení fotbalových čarodějnic

17. 5. Babské hody

7.ročník 
divadelního festivalu 

Program: 
 

13:45 Dětský pěvecký sbor Lelečky 
  

14:00 Divadlo Líšeň: 
 Žabáci (Sny starého dědka) 
 - pro děti i dospělé 

 

17:00 Divadelní soubor Antonín Puchmajer D.S.: 
 Sklizeň 
 – pro dospělé 
   

19:00 Místní ochotníci: 
 Rajská zahrada 
 – pro všechny 
  

 
 
 

22.3.2025 
sokolovna 

 Lelekovice 
 
 
 

 vstupné dobrovolné 
 akce je pořádána s přispěním obce Lelekovice 
 výtěžek bude věnován TJ Sokol Lelekovice 
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Akce a dění v obci

Spolky informují

Letní biatlon
Filip Ospalý a TJ Sokol Lelekovice zvou všechny 
děti ve věku do 15 let na první závod seriálu Spor‑
tuj s VITARem. V neděli 27. dubna od 10 hodin 
u sokolovny.

Pálení fotbalových čarodějnic
AC Lelekovice zve v předvečer Svátku práce, 
30. dubna, jako každoročně na Pálení fotbalových 
čarodějnic.

Babské hody
Připravují se Babské hody. Datum je stanoveno na 
17. 5. 2025. Dámy se již nyní schází k přípravám 
každou neděli v 18 hod. v sále nad samoobsluhou. 
Rády mezi sebou přivítají další zájemkyně. Nevá‑
hejte se přidat… 

Jako každý rok, i letos jsme se zúčastnili leleko-
vické Tříkrálové sbírky. Děti vzaly tento úkol 
opravdu svědomitě a přišly s hudebními nástro-
ji a vlastnoručně vyrobenými kostýmy.

Koledovali jsme v ulici Koretina a díky štědrým 
dárcům jsme získali nejen finanční příspěvky pro 
Diecézní charitu, ale i nějaké ty sladkosti pro ko‑
ledníky. Další lednovou akcí bylo bruslení na tiš‑
novském kluzišti. Zrovna ten den nasněžilo, takže 

jsme si sportovní aktivitu mohli užít v zimních 
kulisách. Nadále také probíhají každotýdenní dru‑
žinové schůzky s různorodým programem jako 
jsou, vedle tradičních skautských aktivit, napří‑
klad venkovní hry, pletení náramků nebo natáče‑
ní vlastního filmu. Aktuálně jsou naším nejbližším 
únorovým plánem víkendové výpravy, na které 
tentokrát pojede každá skupinka dětí zvlášť. Díky 
tomu budou družiny mít možnost poznat se více 
do hloubky a strávit společně dva nebo tři dny. 

SKAUTI Barbora Perglová (Sněženka)

CO PŘIPRAVUJE TJ SOKOL PRO DĚTI A OBČANY Zdeněk Chlup

V současné době připravuje TJ Sokol oblíbený 
Dětský karneval. Bude uspořádán v sokolovně 
v sobotu 8. března od 15:00 hodin a programo-
vě bude navazovat na poslední, pořádaný v ro-
ce 2023.

Pro děti v karnevalových maskách budou při‑
praveny drobné odměny a hlavně společné hry. 
Pořadatelé také připravují pro malé účastní‑
ky v průběhu programu překvapení. Příjemné 
prostředí bude vytvořeno v sále karnevalovou 

výzdobou, nebudou chybět ani zákoutí pro 
soutěživé hry. Děti v doprovodu rodičů i bez 
doprovodu se mohou těšit na příjemně strávené 
sobotní odpoledne.

LeleDiv 2025
Na sobotu 22. března je připravován po dvouleté 
odmlce divadelní festival LeleDiv. Hlavní organi‑
zátorka paní Táňa Pospíšilová zajistila program 
a divadelní soubory v návaznosti na dříve pořádané 
divadelní festivaly. 
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Spolky informují

7. ročník divadelního festivalu Lelediv
13:45 Dětský pěvecký sbor Lelečky

pod vedením sbormistryně Inky Pospíšilové
14:00  Divadlo Líšeň – Žabáci   

(Sny starého dědka)
Pro děti od pěti let a dospělé.
Příběh dvou slavných žabích kamarádů 
(Kvaka a Žbluňka z knihy Arnolda Lobe‑
la) je rozšířen o postavu vypravěče – osa‑
moceného podivínského obyvatele staré‑
ho domu. V jeho zahradě přebývají kromě 
žabáků i další bytosti, které si vysnil, aby 
zaplašil svoji samotu
https://www.divadlolisen.cz/repertoar/
zabaci/

17:00  Divadelní soubor Antonín Puchma-
jer D.S. – Sklizeň
Pro dospělé.
Kabaret o těch úplně, ale úplně nejzásad‑
nějších věcech, jako je najít si dobrou prá‑
ci, partnera na celej život a tak. Protože jak 
tohle nemáš vyřešený, může se ti stát, že se 
jednoho rána probudíš a zjistíš…
https://antonin ‑puchmajer ‑d ‑s0.webnode.cz/ 
repertoar/

19:00  Místní ochotníci – Rajská zahrada
Pro všechny.
Hravý příběh o stvoření světa, o kráse Raj‑
ské zahrady, a také o pokušení, které tak láká.

Ještě v živé paměti mnohých účastníků může být 
poslední vystoupení místních ochotníků v ro‑
ce 2022 se zpěvohrou „Balada z Koločavy“ v úpravě 

MUDr. Lukáše Pospíšila, která měla u diváků velký 
úspěch. Diváci ocenili nejen námět, ale i skvělé vý‑
kony herců a zpěváků. Tak se mohou přátelé diva‑
delních her opět těšit na pěkný kulturní zážitek na 
festivalu LeleDiv 2025.

 Setkání veteránů
Na letošní rok je připravováno setkání sokolských 
veteránů a veteránek. Bude se konat v pátek 9. květ‑
na v 17:00 hod. v sokolovně se vzpomínkovým 
programem a besedou. Účastníci si budou moci 
prohlédnout sokolovnu, obrazovou i písemnou do‑
kumentaci a jiné dokumenty z dlouhé nepřetržité 
předválečné a poválečné činnosti až po dobu, kdy 
byla TJ Sokol znovu začleněna do ČOS. V besedě 
si mohou připomenout zajímavé historky. V pro‑
gramu nebudou chybět ani filmové dokumenty 
z různých akcí, cvičení, sportovních her a soutěží 
nebo turistických výletů.

Na setkání jsou zváni všichni, kteří se jakkoliv 
zúčastnili aktivní činnosti v tělocvičné jednotě. 
Pořadatelé budou vděčni za vzpomínky i případné 
fotografie. Na předchozí požádání bude na Skalku 
k sokolovně zajištěna doprava.

 Letní biatlon
Ve sportovní činnosti se připravuje na 27. duben 
ve spolupráci s Filipem Ospalým závod dětí v bi‑
atlonu. Bude pořádán na hřišti před sokolovnou 
od 10 hodin. Závodníci do 15 let budou závodit 
podle propozic určených pro jednotlivé věkové 
kategorie. Bližší informace budou včas zveřejněny.
 

Zdravíme čtenáře našeho oblíbeného obecní-
ho zpravodaje. Letos jsme vynechali přípravu 
v Zimním halovém kvartetu, a tak je vstup do 
tohoto roku pozvolný.

Soustředíme se spíše na trénink a upevňování kolek‑
tivů. Tréninky probíhají, zatím standardně, mladší 
a starší žáci na Sokolovně. Děti chodí v hojném po‑
čtu a užíváme si trochu volnějšího přístupu. Jeden 
starší žák se bohužel přestěhoval do Ochozu u Brna, 
ale přesto za námi každé pondělí přijede na trénink.

I páteční dobrovolné tréninky jsou poměrně 
slušně obsazeny. Příprava je tedy oproti minulým 

letům pozvolnější, ale věříme, že v jarní části sezo‑
ny zvládneme navázat na dobrý začátek z podzimu.

Od dubna začneme trénovat opět venku, přidá‑
me na tempu a v květnu již zahájíme závodní sezo‑
nu. Začneme závody v rámci Okresní ligy mládeže, 
v souběhu přidáme i okresní kolo celostátní hry 
Plamen a Postupové soutěže dorost, muži, ženy.

Letos máme trochu změnu a nezvykle v květ‑
novém termínu 10. 5. 2025 proběhnou závody 
u nás v Lelekovicích, které jsme museli v našem 
obvyklém podzimním termínu z důvodu silné ne‑
přízně počasí po dohodě se štábem ligy odložit 
na jaro.

M LADÍ HASIČI – ZPRÁVA O ČINNOSTI Petrovi, za kolektiv mladých hasičů
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Tak jako každý rok, budeme na začátku dubna po‑
řádat společnou brigádu – v rámci akce ukliďme 
(Česko) nebo raději Lelekovice – si připravíme 
překážky a věříme, že nám počasí bude přát tak, 
abychom si mohli opéct první špekáčky.

Aktuální dění v našem oddíle můžete sledo‑
vat na našem Facebooku nebo internetových 

stránkách našeho SDH. Věříme, že stihneme 
doplňovat všechny důležité aktuality. Budete tak 
mít možnost si důležité informace jako kontakty, 
termíny a výsledky závodů nebo informace o vý‑
jezdech rychle najít.

https://sdhlelekovice.hasicovo.cz/
Ahoj a přejeme všem krásný přechod do jara. 

A 1 PARK AC LELEKOVICE – AKTUALITY Ivo Barták

Program nejdůležitějších závodů jaro 2025:

8. 5.  Přísnotice Okresní liga mládeže

10. 5. Lelekovice Okresní liga mládeže

17. 5. Kuřim Okresní liga mládeže

18. 5. Hrušovany u Brna 60 m přek. – ml. /st. žáci/100 m přek. dorost

24. 5. Přísnotice Okresní kolo PLAMEN – žáci

25. 5. Přísnotice Okresní kolo dorost, muži, ženy

7. 6. Hlína Okresní liga mládeže

14-15. 6. Veverská Bítýška Okresní liga mládeže – ukončení ročníku 24/25

Postupová kola 2025, o která samozřejmě můžeme a chceme bojovat: 

7. 6. OSH Břeclav krajské kolo PLAMEN – žáci

8. 6. OSH Břeclav Okresní kolo Dorost

14. 6. Velká nad Veličkou krajské kolo 60 m přek. – ml. /st. žáci

19. 7. OSH Břeclav krajské kolo PS muži, ženy

Tímto vás všechny tedy zveme, přijděte podpořit reprezentanty naší obce!

Před jarní částí soutěžního ročníku 2024/2025

Muži – A1 Park AC Lelekovice
Průběžné 6. místo 18 bodů, 5:3:5, skóre 44:43
Muži od konce ledna trénují na umělé trávě 
v Medlánkách, v březnu je čekají přátelská utkání 
v Řečkovicích.

Hrajícím trenérem pro jarní část sezony dočasně 
zůstává Petr Venený. Asistovat mu dále bude hráč 
Kuřimi Adam Pluháček. O trenérovi pro další se‑
zonu jednáme.

Důležité je, že u nás zůstávají odchovanci Kuřimi 
Deufner, Prudík a Zouhar. Odešel Leoš Podmolík 
do Slavkova a Michal Škára se vrátil zpět do Veverské 
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Bítýšky. Na hostování zřejmě přijde hráč Svratky Do‑
minik Vacuška. Do konce přestupového období je 
na případný příchod dalších posil ještě trochu času.

Jednoznačným cílem jara je nadále hrát střed 
tabulky a vyhnout se sestupovým obtížím.

Mládež A1 Park AC Lelekovice
Kluci mají ve všech kategoriích přes zimu něco po‑
trénováno, ať už v halách či venku na „umělkách“. 
V zimě se naše týmy zúčastnily několika turnajů 
např. STAREZ Cupu a WINTER Cupu.

Průběžné výsledky:
Starší žáci U15 v bronzovém finále Winter Cupu 

skončili na 4.místě.
Mladší žáci U 13 se probojovali do zlatého finá‑

le Starez Cupu (po uzávěrce) a U11 pak odehrají 
stříbrné finále Starez Cupu v březnu.

Pokud jde o změny v mládežnických týmech, pak 
pouze ve starších žácích U15 u nás skončil Ondra 
Klimša, naopak ze Svratky přichází Adam Vencl.

Věříme, že příprava byla a je kvalitní a naši borci 
budou od konce března opět ve svých soutěžích 
předvádět nadupané výkony. 
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Jak všichni dobře poslední roky vidíme, zimy 
jsou teplé, bez sněhu a většinou i bez větších 
mrazů. Sporadicky přicházejí silná mrazivá ob-
dobí, ale letošní zimu téměř vůbec.

Náš klub po mnoho let zajišťuje ledovou plo‑
chu na hřišti s mantinely na Poňavě pro bruslení 
veřejnosti a amatérský hokej. Vše je závislé na 
počasí a větším mrazu trvajícím několik dní. Po‑
kud má zamrznout rybník či zahrazená napuště‑
ná plocha, stačí i menší mrazy po dobu několika 
dní. Sama příroda tak mnohdy vytvoří dostateč‑
ně bezpečnou vrstvu pro bruslení bez větších 
silnějších mrazů.

Jinak je tomu při stříkání ledové plochy na 
hřiště. Jednodušší při stříkání na asfaltovou či be‑
tonovou plochu, složitější při stříkání na umělý 
travnatý povrch. U nás v Lelekovicích jsme mě‑
li na Poňavě asfaltové hřiště, které bylo bohužel 
využíváno pouze v zimě po několik dní ledové 
plochy. V létě na asfalt nikdo nechodil. Je to pro 
sportování tvrdý a nebezpečný povrch. Jeho vyu‑
žití bylo tedy v průměru 14 dní za rok. Nyní je pár 
let povrch hřiště mezi mantinely z multifunkčního 
umělého trávníku, na kterém se sportuje po celé 
roční období. Na něm lze samozřejmě ledovou 
plochu také nastříkat. K tomu jsou však nutné 
větší mrazy, aby mohl propustný povrch promrz‑
nout a vytvořit základ pro vrchní vrstvy. Pokud na 
asfaltu stačily 3 cm ledu (15 vrstev stříkání), pak 
na umělé trávě je třeba i 5 cm (25 vrstev). Máme 

po mnoho let vysledováno, že jedna vrstva stříkání 
o tl. cca 2 mm zamrzne při ‑5 °C po cca 1 hodině. 
Vytvořit led o tl. 5 cm, pak znamená při nepřetrži‑
tém mrazu min. ‑5 °C provádět 25 hodin stříkání.

Tvorbu ledové plochy zajišťují po mnoho let ně‑
kteří starší členové klubu s několika dalšími dob‑
rovolníky. A to zcela zdarma ve svém volném čase. 
O tom, že průběžně neustále sledují servery před‑
povědí počasí (CHMI, Aladin, Medard, YR.NO, 
Windy…) a vyhodnocují jednotlivé modely, ne‑
mějte pochyb. Pokud je předpověď počasí příznivá, 
pak jde téměř vždy o proces ve večerních, nočních 
a ranních hodinách, kdy se dobrovolníci střídají. 
Za dva mrazivé dny a dvě noci lze nastříkat kvalit‑
ní ledovou plochu. Jen je potřeba mráz min. těch 
‑5 °C. Mráz těsně pod nulou prostě nestačí. A to 
samozřejmě nesmí být přes den nad nulou nebo 
do toho sněžit či dokonce pršet.

Letos se v naší obci v prosinci a lednu hodně mluvi‑
lo o tom, že se na vodních plochách bruslilo a u nás 
ne, že klub na stříkání ledu rezignoval. Chtěl bych 
touto cestou všechny ubezpečit, že pokud to oprav‑
du jen a pouze počasí umožní, naši chlapi vždy le‑
dovou plochu pro veřejnost rádi a ochotně vytvoří.

Věříme, že si naprostá většina veřejnosti této dob‑
rovolnické činnosti váží a váží si i toho, že zimní 
bruslení na Poňavě díky naší obci pro ně bývá vždy 
zdarma. 

Z IMA A KLUZIŠTĚ Ivo Barták


